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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvad formålet er med, at bankernes interesseorganisation Fi-

nans Danmark har fået en så afgørende indflydelse på regeringens udspil til et fremtidigt 

indgreb, at der ligefrem er indgået en “aftale” mellem Skatteministeriet og Finans Dan-
mark i forhold til en ny model for refusion af udbytteskat? I forlængelse heraf bedes mini-

steren oplyse, om ministeren og/eller Skatteministeriet er bundet af denne “aftale”? 
 

Svar 

Den omtalte ”Principaftale om ny model for udbyttebeskatning” afspejler, at skattemyn-

dighederne og finanssektoren har en fælles interesse i at genoprette tilliden til administra-

tionen af udbytteskatbeskatningen i Danmark og skabe et system, som på en gang er ad-

ministrativt smidigt og samtidig robust over for snyd. 

 

Det er på den baggrund naturligt, at de centrale aktører i den finansielle sektor har været 

inddraget i arbejdet med udformning af den ny nettoindeholdelsesmodel, ikke mindst ud 

fra hensynet til, at modellen skal kunne implementeres i praksis, givet indretningen af de 

finansielle markeder og hvordan handlen med værdipapirer foregår. 

 

Principaftalen er udtryk for en fælles forståelse af de væsentligste elementer i nettoinde-

holdelsesmodellen, herunder den objektive hæftelse, jf. også svaret på SAU alm. del – spørgs-

mål 617.  

 

Det fremgår af principaftalen, at ”Parterne er enige om at gennemføre en høringsproces, 

og at en række tekniske forhold afklares. Parterne forventer, at den endelige model kan 

rummes inden for rammerne af de ovenfor beskrevne principper.”  
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